

中国核心期刊数据库收录期刊  
中国学术期刊光盘版收录期刊

ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S  
第3卷 VOL.31 第1期 NO.1

# 华东森林经理

EAST CHINA FOREST MANAGEMENT

中国 浙江 杭州

HANGZHOU ZHEJIANG CHINA

2017 1



HUADONG SENLIN JINGLI  
万方数据

国家林业局华东林业调查规划设计院  
中国林学会森林经理分会华东地区研究会  
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

# 华东森林经理

第 31 卷 第 1 期  
(季刊 1987 年创刊)  
HUADONG SENLIN JINGLI

## 主管单位:

国家林业局

## 主办单位:

国家林业局华东林业调查规划设计院  
中国林学会森林经理分会华东地区研究会  
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

## 《华东森林经理》编辑部

主 编 何时珍

副 主 编 聂祥永 李文斗 (常务)

编 辑 李文斗

英文译校 唐可平 (兼)

## 编辑出版 《华东森林经理》编辑部

地 址 浙江省杭州市德胜东路 3311 号

邮 编 310019

电 话 (0571) 81069616

传 真 (0571) 81069612

电子信箱 HDSL@chinajournal.net.cn

## 网 址

<http://HDSL.chinajournal.net.cn>

印刷单位 浙江国广彩印有限公司

订 购 处 《华东森林经理》编辑部

国内统一刊号 CN 33-1160/S

国际标准刊号 ISSN 1004-7743

广告经营许可证号 浙工商广字 07106 号

出 版 日 期 2017 年 2 月

定 价 5.00 元

# 目 次

## 林业经营管理

- 基于 FSC 森林认证的博白林场森林资源经营管理……………  
……………陈振生 罗义汉 (1)
- Google Earth 在基层林业工作中的应用…周昌和 张小伟 赖超等 (6)
- 菏泽市油用牡丹产业化现状及其发展对策……………  
……………王传印 史泉 刘安石等 (9)
- 林地落界后二类调查小班区划方法探究……………肖娟 (12)
- 浅析上海市松江区涵养林“家庭林场”养护模式……………马仕波 (16)
- 诸暨市陆生野生动物驯养繁殖状况调查分析……………孟鸿飞 (19)
- 盱眙县美国白蛾发生情况和防治对策……………彭干 (20)
- 金华市婺城区林地保护与利用探讨……………董海均 王柏昌 林辉 (24)
- 关于林地可持续经营的思考……………俞谐琴 (28)

## 森林资源与环境

- 水库集水区林下枯落物及土壤的水源涵养功能研究……………  
……………张勇 郑超超 吴文跃等 (32)
- 鄂东北枫香混交林生长规律研究……………周火明 毛燕 向莉等 (37)
- 森林碳汇价值评估模型与实践研究——以江西省森林碳汇经济价值评  
估为例……………黄敏 (41)
- 杉木三代优良家系选择初探……………金凤飞 王平 沈秋红等 (46)
- 蓝莓引种栽培比较试验……………陈英 吴启发 梁丽婷等 (49)
- 上海市嘉定区菊园新区公益林经营探讨……………黄丹 (51)
- 苏州市湿地保护管理模式初探……………朱铮宇 范竟成 张影宏等 (55)

## 森林生态文化

- 四川省泸定县海螺沟冰川森林公园游客行为特征研究……朱智 (58)
- 常山县古树名木资源现状及保护管理建议……………  
……………李余新 黄良华 申屠惠良等 (62)

# East China Forest Management

Vol. 31, No. 1  
(Quarterly started in 1987)  
Feb. 2017

## Competent organization:

State Forestry Administration, P.R.China

## Sponsored by:

East China Forestry Inventory and Planning Institute  
East China Association, Sub-society of Forest Management of Chinese Forestry Society  
East China Station, State Science and Technology Information Network for Forestry Inventory and Planning

## Editorial Department of East China Forest Management

Chief Editor: He Shizhen

Associate Editor: Nie Xiangyong  
Li Wendou

## Edited & Published by:

Editorial Department of East China Forest Management

Address: No.3311 East Desheng Road, Hangzhou, Zhejiang

Post Code: 310019

Tel: (0571) 81069616

Fax: (0571) 81069612

E-mail: HDSSL@chinajournal.net.cn

## Homepage:

<http://HDSSL.chinajournal.net.cn>

Printing by: Zhejiang Guoguang Color Printing Co., Ltd

No: ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S

Ad. Licence: No.07106 Zhejiang Industry and business

price: RMB ¥ 5.00

# Contents

## Forestry Management

- The management of forest resources on the basis of FSC forest identification in Bobai forest farm.....Chen Zhensheng et al. (1)
- Application of Google Earth in the forestry work of grass-roots units..... Zhou Changhe et al. (6)
- The current situation of and the developmental policies for industrialization of oil with peony in Heze city..... Wang Zhuanyin et al. (9)
- An exploration on the division methods for subcompartments of forest management inventory after delimitation of forestlands..... Xiao Juan (12)
- A brief analysis on the conservation models of household forest farms in areas of conservative forests in Songjiang district of Shanghai city..... Ma Shibo (16)
- An analytical investigation of domestication and breeding conditions for the terrestrial wild animals in Zhuji city..... Meng Hongfei (19)
- The occurrence conditions of and, the prevention and control measures for the American white moths in forests in Xuyi county... Peng Gan (22)
- A discussion on the forestland protection and use in Wucheng district of Jinhua city..... Dong Haijun et al. (24)
- A thinking of the sustainable management of forestland... Yu Xieqin (28)

## Forest Resources and Environment

- A study on water conservation functions of forest litter and soil layers in water catchment areas around reservoirs..... Zhang Yong et al. (32)
- Researches on the growth rules for the mixed forests with Liquidambar formosana in northeastern Hubei province..... Zhou Huoming et al. (37)
- The assessment models for forest carbon sink values and the practices of them—Taking Jiangxi province as an example..... Huang Min (41)
- A primary exploration of the choice of excellent parentages among 3 generations for species of Cunninghamia lanceolata..... Jin Fengfei et al. (46)
- A comparative experiment of introduction and cultivation of blueberries..... Chen Ying et al. (49)
- An inquire into the management of the public beneficial forests in the new area of Juyuan in Jiading district of Shanghai city..... Huang Dan (51)
- A preliminary study on the protection management models of wetlands in Suzhou city..... Zhu Zhengyu et al. (55)

## Forest Ecological Culture

- A study on the behavior characteristics of tourists to Hailuoguo glacier forest park in Luding county of Sichuan province..... Zhu Zhi (58)
- The status of and, the protection and management suggestions for resources of the ancient and well-known trees in Changshan county..... Li Yuxin et al. (62)